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SNF enkät om miljö och klimat. 
 

1. Det miljöstrategiska programmet är mycket bra (5). Prio för implementering: 
Relevanta mål måste vara väl kända i hela kommunen. Alla medarbetare och invånare 
måste känna att de kan påverka och att det är de många, men ofta små, stegen som gör 
skillnad. 
 

2. Vägtrafiken: Ökad elektrifiering och begränsningar för diesel och bensin i stadens 
centrala delar är ett ganska bra förslag (4). Det förutsätter att det finns attraktiva 
alternativ i form av utbyggd kollektivtrafik och laddmöjligheter. Mer resurser till cykel och 
kollektivtrafik, mycket bra (5). Stopp för utbyggnad av externa köpcentra. Neutralt (3). Vi 
vill värna utvecklingen av stadens centrala delar och närhet till varor man köper ofta. 
Skrymmande sällanköpsvaror gör sig dock bättre i mer externa lägen. Det är viktigt med 
utbyggd kollektivtrafik och cykelvägar till externa köpcentra. Samordnad hemkörning av 
inköpta produkter. 
 

3. Producera mer förnybar energi i Gävle: Mycket bra (5). Vindkraft utanför Gävlekusten, 
mycket bra (5). Solel i bostadsbestånd, mycket bra (5). Små kärnkraftverk, mycket dåligt 
(1). Vi tror inte på idén. Tekniken alltför outvecklad i nuläget. Bevisa gärna att vi har fel. 
Minskad total energianvändning, ganska dålig idé (2). Samhällsutvecklingen går mot 
ökat energibehov. Det måste mötas upp med förnybar energi. Inte mindre energi. 
 

4. Gävle och Gästrikland mer självförsörjande på livsmedel: Ganska dålig idé (2). Vi 
ingår i ett större sammanhang. Livsmedelsproduktion lämpar sig olika väl på olika 
platser. Här ska vi producera det vi är duktiga på, andra varor ska produceras på andra 
platser. Vi måste värna en säker och miljömässigt hållbar transportkedja. 
 

5. Grönområden och biologisk mångfald. Mycket viktigt (5). Vi måste ta stora hänsyn vid 
exploatering och utveckling av vår kommun. Avsättning till nya naturreservat och vårda 
de vi har. 
 

6. Stadsodling, mycket bra (5) 
 

7. Miljökrav vid etableringar, mycket bra (5). Kommunen ska ställa de krav lagstiftningen 
ger oss möjlighet att göra, men det främsta verktyget är dialog med invånare och 
exploatörer. 
 

8. Kalhyggesfritt skogsbruk. Neutralt (3). Måste bedömas från fall till fall. Naturhänsyn 
kan ofta kombineras med sammanhängande avverkningar. 
 

Transporterna i kommunen som geografiskt område är vår största utmaning för klimatet. 
Här kan kommunen gå före och ställa krav på egen och upphandlad verksamhet som 
ökar underlaget för energiomställning av transportsystemen. Bara en liten del av 
transporterna i kommunen är direkt påverkbara på kommunal nivå. Vi måste också 



värna den biologiska mångfalden. Det kan ibland vara nödvändigt att öka produktiviteten 
på vissa marker för att kunna avsätta andra marker till biologisk mångfald. 
 
 
  



 
KD 
 Enkät om miljö och klimat i Gävle inför valet 2022  
Vi ber er vänligen svara genom att delge er inställning till följande frågor som är prioriterade av 
Naturskyddsföreningen Gävle. Ringa in en siffra och skriv era motiveringar och förslag. Önskar ni ge 
längre svar går det också bra. Skicka svaren innan 13 april till annmarie.hedenskog@gmail.com  

1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som antagits i kommunfullmäktige?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
Vad anser ni vara prioriterat för hur ska det implementeras?  
Vi Kristedmokrater vill se ett program av de tre olika hållbarhetsprogrammen som 

Gävle kommun har idag. Det skulle ge en bättre synergi och samsyn på de olika 

hålbarhetsperspektiven. 

 
2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och buller i Gävle. Vad anser ni om 
följande förslag?  
 
 a. Ökad elektrifiering kombinerat med begränsningar för bensin- och 
dieselbilar att köra i staden?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 b. Mer resurser till cykling och kollektivtrafik?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 c. Stopp för utbyggnad av externa köpcentra?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Andra förslag:  Det behövs en översyn av hela trafikflödet i centrala Gävle. 
Prioritera cykelvägen mellan Bomhus och Furuvik. 
Vi behöver dock inte fler cykelvägar. Vi behöver fler cyklister 
 
3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår del av Parisavtalet.  
  a. Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 b. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 

  c. Vad anser ni om idén att satsa på sol- el i kommunens bostadsbestånd?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 

 d. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i Gävle?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 e. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i 
kommunen?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  



Andra förslag och synpunkter på energiomställningen: Den energipolitik som förts fram till 
nu har tyvärr inte sett befintlig kärnkraft som en del i att klara klimatomställningen. För att 
ersätta ett energislag måste först annat finnas på plats. 
 
4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer självförsörjande på 
livsmedel?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? Den landsbygdspolitik som förs nu slår hårt 
ekonomiskt på lantbruken i Sverige. För dyra priser på gödsel, el, drivmedel, mm. Den lokala 
fiskenäringen måste stärkas. 
 
5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk mångfald?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
Vilka förslag har ni för att förverkliga detta?  
Förbättra ersättningen till markägare som skyddar värdefulla biotoper. 
 
6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i bostadsområden och vid 
kommunens fastigheter?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora industrietableringar.  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
Hur kan det gå till?  
 
8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens skogar?  
1 Mycket dålig 2 Ganska dålig 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
Utveckla era tankar kring hur det bör gå till? Ett hållbart skogsbruk ses utifrån lång 
ekonomisk och ekologisk hållbarhet. 
Metoder för bruket av skogen kommer alltså variera över lång tid. 
De ekonomiska incitamenten bör ses över för ett hållbart skogsbruk dock kommer 
det att krävas tålamod. 
Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i kommunen. 
- Se över trafiken i Gävle så tung trafik leds runt på de leder som är till för det. 

- Upprätta en energiplan över Gävle kommun  



 Miljöpartiet 

1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som antagits i 

kommunfullmäktige? 

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 4, ganska bra. Vi skulle vilja se skärpta ambitioner på flera områden, 

exempelvis för minskade transporter och mer ekologisk och närproducerad mat.  

  

  

Vad anser ni vara prioriterat för hur ska det implementeras? 

1. Resurser för planering och integrering av miljö- och klimatmålen i alla 

kommunens verksamheter. Det görs i stor utsträckning redan idag men behöver 

stärkas ytterligare. 

2. Tydligare styrning av kommunala bolag och verksamheter där livscykelanalyser, 

klimatanpassning och effektivitet av utnyttjande av naturresurser ska stå i fokus.  

3. En kraftfull satsning på cykel- och kollektivtrafik som tydligt ökar medborgarnas 

möjligheter att resa hållbart, då det är den enskilt största koldioxidutsläpparen. 

4. Öka kunskapen hos medborgarna och möjligheten att aktivt delta i miljö- och 

klimatarbetet, exempelvis genom mer lärande för hållbar utveckling i skolan, mer 

dialog med medborgarna om hur vi exempelvis skapar mer hållbart resande och 

vilka insatser medborgarna ser är prioriterade i miljöarbetet framåt. 

  

  2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och buller i Gävle. Vad anser 

ni om följande förslag? 

  a. Ökad elektrifiering kombinerat med begränsningar för bensin- och dieselbilar att köra 

i staden? 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 5 - mycket bra. Gävle har både utmaningar med för dålig luftkvalitet och för 

mycket trängsel vilket skapar osäkerheter för mer hållbart resande. 

  

 b. Mer resurser till cykling och kollektivtrafik? 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 5 - Mycket bra. Vi behöver tydligt öka tillgängligheten för fler att kunna cykla 

och gå och resa kollektivt, det är helt avgörande för att minska utsläppen från trafiken 

(som motsvarar närmare 70% av våra utsläpp) 

  

 c. Stopp för utbyggnad av externa köpcentra? 



  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 5 Mycket bra. Det kan finnas externa handelsplatser som är motiverade när det 

handlar om byggvaror eller större möbler men det behovet finner vi är mättat i nuläget. Vi 

måste jobba hårt för att istället få stadsdelar och centrum att leva så att människor inte 

tvingas till fossila bilresor helt i onödan. I den mån dessa områden ändå byggs behöver de 

planeras på mycket goda sätt med miljö och klimat i första rummet för att säkerställa så 

små klimatavtryck som möjligt.  

  

  3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår del av Parisavtalet. a. 

Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle? 

 1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

Vårt svar: 5 - mycket bra. Vi behöver möjliggöra så mycket egen energiproduktion som 

möjligt eftersom behovet av el ökar drastiskt även om vi också jobbar med och har mål 

om energieffektivitet. Solel på alla offentliga fastigheter där det passar, etablering av 

solelspark, vindkraft där det passar, utbyggd kraftvärme-/fjärrvärme och 

energieffektivisering är viktiga delar, samtidigt som vi måste bygga i mer hållbara 

material än betong.  

  

 b. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten? 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 5 Mycket bra. All energiproduktion som är så storskalig som 

vindkraftsetableringar för givetvis också med sig nackdelar. Ur klimat- och 

energibehovssynpunkt är dessa etableringar oerhört viktiga, men de får givetvis också 

lokala miljöeffekter som av allt att döma är rimliga, men såklart i sig kan innebära 

utmaningar. 

   

     c. Vad anser ni om idén att satsa på sol- el i kommunens bostadsbestånd? 

 1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: Mycket bra, och något vi driver på för i både kommunens och Gavlegårdarnas 

fastighetsbestånd.  

  

 d. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i Gävle? 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 1 Mycket dåligt. Det är inte ens en metod som finns kommersiellt inom rimlig 

framtid, och dessutom är uran och uranbrytning en fossil energikälla, som dessutom 

orsakar ett avfall som ska hanteras i tusentals år framåt. 

  

 e. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i kommunen? 

 1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 



Vårt svar: 5 Mycket bra – vi behöver se över våra levnadsvanor. Däremot måste ju 

mycket energi ställa om från fossil till förnybar, vilket inte innebär att mer energi alltid 

behövs, men en annan typ av energi men som ändå betyder utbyggt energisystem. 

  

Andra förslag och synpunkter på energiomställningen: 

  4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer självförsörjande på 

livsmedel? 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

Vårt svar: 5 Mycket bra, och något vi jobbat och jobbar hårt för. Under mandatperioden 

har både målen höjts för hur stor andel ekologiskt och närproducerat som kommunen ska 

köpa in, och nyligen kom siffror på att detta går åt rätt håll. 

  

Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 

5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk mångfald? 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

Vårt svar: 5 Mycket viktigt, i en kommun som växer är det än viktigare att värna 

grönområden allmänt, men också särskilt viktiga områden för biologisk mångfald. Därför 

fick vi i budgetförhandlingarna 2021 igenom en klimatanpassningspott på 100 miljoner kr 

som bland annat kan användas till att bygga ut fler grönområden.  

  

Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 

6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i bostadsområden och vid 

kommunens fastigheter? 

Vårt svar: 5 Mycket bra, Fortsätta möjliggöra fler odlingsytor där människor efterfrågar 

det, fortsätta satsa på fler skolträdgårdar vilket har ökat rejält under mandatperioden. 

  

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

  

  

7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora industrietableringar. 

  1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

Hur kan det gå till? 

Vårt svar: 5 mycket bra. Kommunen kan inte ställa krav utanför lagens gränser, men 

kommunen kan alltid föra dialog med alla som vill etablera sig. Vi bör vara modigare när 

det gäller hur vi presenterar var vi vill med vårt Gävle. Även om vi rent juridiskt inte kan 

ställa krav om klimatneutral verksamhet, är det något vi kan trycka på vid markförsäljning 

som viktigt för oss och att vi vill att företagen har en egen plan. Sedan två år tillbaka har 

Miljöpartiet fått med detta i våra nya mark- och exploateringsanvisningar, vilket vi ser 

driver processen åt rätt håll. Lika viktigt är detta för tex kompensation vad det gäller 

grönområden som företag (eller andra) tar i anspråk.  

  

 8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens skogar? 



  1 Mycket dålig 2 Ganska dålig 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

Utveckla era tankar kring hur det bör gå till? 

Vårt svar: 5 Mycket bra. Redan idag ska kommunens skogar brukas så att endast mycket 

små arealer (under en hektar) avverkas i taget, för att växt och djurliv ska kunna leva kvar 

i hektaren bredvid, men vi ser att det behövs tydligare styrning och uppföljning här. Detta 

avser vi reglera i den strategi som är på väg fram för kommunens ”gröna och blå ytor” – 

som vi drev på för redan första året under denna mandatperiod men som nu äntligen är på 

väg.  

  

Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i kommunen. 

Svar: Under året har ett mycket viktigt arbete kring kommunens vattenåtgärder kommit 

igång, detta är högt prioriterat. Det handlar både om att mäta och följa upp mer kring 

vattenkvaliten, men också att påbörja åtgärdsarbete för såväl PFAS som andra kemikalier 

i vårt vatten. Det handlar också om att få bort föroreningar från badvatten, men också att 

skapa fler fiskvandringsvägar. 

  

Vi skulle gärna vilja se en större satsning på naturturism som både kan skapa jobb och 

naturnära upplevelser. Vi ser i forskning att barn men också vuxna som är mycket i 

naturen blir mer rädd om den, därför är såväl hållbar besöksnäringsturism faktiskt i sig 

viktig för naturen, men också de stadsnära naturområdena som lockar till upplevelser i 

vardagen.   

  

Det går inte nog att understryka vikten av satsningar på ett hållbart resande i stadskärnan. 

Vi vet att de allra flesta bilresor fortfarande är under 5 km, och att de flesta större 

besökspunkter i staden går att nå på mindre än 10 minuters cykling. Här måste vi fortsatt 

göra stora prioriteringar för att lyckas få ned utsläppen, men också för att få en bättre 

luftkvalite i staden.  

  

 

  



Socialdemokraterna 

Enkät om miljö och klimat i Gävle inför valet 2022 

1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som antagits i kommunfullmäktige? 

Vi tycker programmet är mycket bra.  

Vad anser ni vara prioriterat för hur ska det implementeras? 

Implementeringen är i full gång redan. Vi vill att arbetet för en klimatneutral kommun ska fortsätta vara 

en av våra fem kommunövergripande mål vid en ny mandatperiod. Riktade personella resurser på 

området är prioriterat och miljöbokslutet för att följa upp målen och se var ökade insatser behövs.  

 2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och buller i Gävle. Vad anser ni om följande 

förslag? 

  a. Ökad elektrifiering kombinerat med begränsningar för bensin- och dieselbilar att köra i staden? 

Ökad elektrifiering av fordonsflottan är en viktig del av lösningen för att minska utsläppen från 

vägtrafiken, men också minska buller och få en renare luft i stadskärnan. Att stärka elektrifieringen driver 

vi redan i kommunen som tidigare har fått pris för högt tempo i den omställningen. Vi är idag inte för att 

bara förbjuda bensin och dieselbilar i staden då vi anser att det krävs mer kraftfulla subventioner eller 

lösningar som möjliggör för personer som till exempel bor i landsbygd där kollektivtrafiken inte är ett 

fullgott alternativ eller personer som har svag ekonomi att byta ut sin bensin eller dieselbil. 

Infrastrukturen att kunna ladda och tanka fossilfritt behöver också byggas ut ännu mer. En prioriterad 

insats vi ser är att även möjliggöra för personer som bor i hyresrätt i kommunens allmännytta ska få 

tillgång till parkeringsplatser för att ladda, då det begränsar möjligheten att välja en elbil för många idag.  

Gällande stadskärnan har vi en pågående diskussion om någon gata skulle vara aktuell att begränsa 

biltrafiken på för att möjliggöra en bättre miljö för gångtrafikanter och cyklister, men även för att kunna 

ge plats för ökad handel, restauranger, grönska eller andra gemensamma ytor som bidrar till trivsel för 

Gävleborna.  

b. Mer resurser till cykling och kollektivtrafik? 

Ja, det ser vi som mycket viktigt. Resurserna har ökat kraftigt denna mandatperiod i takt med att de 

politiska kraven och prioriteringarna ökat kopplat till exempelvis investeringar i cykelvägar.  

Kollektivtrafiken är särskilt viktig för att både se till att befintliga och nya bostadsområden som växer 

fram har en bra tillgång till kollektivtrafiken. Attraktiv och fungerande kollektivtrafik är också viktigt för 

att möjliggöra att de som bor stadsnära med goda kommunikationer i högre grad väljer kollektivtrafik 

framför bilen. En viktig prioritering för oss har varit och är att till exempel värna seniorkortet där 

kommunen gör tillköp av regionen som ansvarar för kollektivtrafiken så att seniorer har möjlighet att 

resa mycket billigt under tider när det inte är rusningstrafik.  

 c. Stopp för utbyggnad av externa köpcentra? 



Vi driver idag inte på att nya externa köpcentrum ska uppstå men vi tillåter att de som finns får utnyttja 

den byggrätt som de har laglig rätt till i sina detaljplaner.  Vi fokuserar på att olika typ av 

sällanköpshandel prioriteras framför dagligvaruhandel med tanke på handeln i stadskärnan.  

Andra förslag: 

 

  3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår del av Parisavtalet.  

a. Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle? 

Vi är väldigt positiva till ökad lokal produktion av förnybar energi i Gävle. Det är en avgörande fråga både 

för att möjliggöra fler jobb, för klimatomställningen och för lokal beredskap och robusthet. Vi tycker 

också det är viktigt att se över och uppdatera energiavsnittet i kommunens översiktsplan för en 

fördjupad dialog med kommuninvånarna om lämpliga eller olämpliga platser för olika typ av 

energiproduktion när tekniken går snabbt framåt och behovet att stort att tillföra ny fossilfri energi till 

elnätet lokalt.  

 b. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten? 

Vi är positiva till havsbaserad vindkraft som till exempel är både mer driftssäker, genererar mer el och 

placeras längre ifrån boende än den landbaserade.Vi har med den bakgrunden också som parti valt att 

låta ansökningarna om havsbaserad vindkraft som inkommit hittills att prövas av mark- och 

miljödomstolen.  

     c. Vad anser ni om idén att satsa på sol- el i kommunens bostadsbestånd? 

Vi är positiva och tycker att det arbete som pågår nu med att placera solceller på lämpliga kommunala 

tak, även andra byggnader än bostadshus som till exempel konserthuset är bra insatser. Så vi ser att det 

är intressant både på bostadshus men kanske i ännu högre grad på andra kommunala byggnader där det 

är lämpligt utifrån placering och annat.  

 d. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i Gävle? 

Vi är negativa av flera skäl. Tekniken är dyr, långsam, kan vara potentiellt farlig och framförallt så är den 

idag på bara ett teoretiskt stadium och inte möjlig att genomföra i verkligheten. Därför kan inte små 

kärnkraftreaktorer vara lösningen kommande 20–30 åren när vi nu snabbt behöver få fram fossilfri 

energi för att möta elektrifieringen.  

 e. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i kommunen? 

Det är en väldigt bra ambition, men förstås utmanade när en viktig del av lösningen för minskade 

klimatutsläpp är att öka elektrifieringen. Men omställningen kräver att vi även arbetar för 

energieffektiviseringar, det är både klokt för klimatet och för ekonomin.  

Andra förslag och synpunkter på energiomställningen: 



  4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer självförsörjande på livsmedel? 

Det är viktigt att öka självförsörjningsgraden ur flera perspektiv. Dels gör det oss mindre sårbara i olika 

typer av kriser i samhället och i världen. Men det gynnar också lokala jobb, jordbruk och matproduktion 

där vi använder oss av de möjligheter och förutsättningar som finns just här och det är viktigt med 

närproducerad mat ur ett klimat- och miljöperspektiv.  

Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 

Att använda oss av ökade krav i kommunens upphandlingar är viktigt där upphandling sker för miljontals 

kronor varje år till måltider i förskolor, skolor och inom äldreomsorgen. Här har viktiga steg tagits under 

mandatperioden där fler lokala leverantörer ingår och andelen ekologiskt har ökat till en hög nivå. Vi 

motsätter oss också byggnation på jordbruksmark och ser positivt på att stödja lokala växthusprojekt för 

lokal odling.   

 

5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk mångfald? 

Det är viktigt att värna grönområden och att gynna den biologiska mångfalden, både för människan, 

klimatet och arter som hotas av utdöende.  

Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 

En ny strategi för kommunens gröna och blåa ytor är förslagen för att tydligare reglera hur 

prioriteringarna ska se ut, det är inte minst viktigt i en stad som växer och med en hög byggtakt. Vi 

anställer också fler personella resurser, värnar nyckelbiotoper och värdefull naturmark vid exploatering. 

Det är också viktigt med kompensationsåtgärder om naturmark tas i anspråk vid byggnation när 

målkonflikter uppstår.Vi bildar nya kommunala naturreservat. Vi bygger inte på värdefulla grönområden, 

i parkmark eller på jordbruksmark. 

6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i bostadsområden och vid kommunens 

fastigheter? 

Det är en väldigt bra insats som efterfrågas av både hyresgäster och invånare i stort. Det är bra för både 

barn och vuxna att lära sig mer om grödor, odling och hushållning. Att öka möjligheten till odling i 

bostadsområden och vid kommunala fastigheter där det inte sker i dag är vi positiva till.  

7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora industrietableringar. 

Ja, det är viktigt och det görs också idag.  

Hur kan det gå till?  

I första hand vid marktilldelningen och i andra hand vid detaljplaneläggningen. Vanliga diskussioner 

gäller till exempel markanspråk, energifrågor, dagvatten och trafik. Miljökrav är just den typen av krav 

som ock 



 8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens skogar? 

I grunden positiva. Socialdemokraternas syn är att miljövärden i skogen ska skyddas samtidigt som jobb 

och exportinkomster från skogsbruket säkras. Den svenska skogen har en unik biologisk mångfald som 

måste bevaras. Vi vill stärka skyddet av värdefulla naturskogar. Kunskaper om miljöhänsyn i skogsbruket 

kan utvecklas genom information, rådgivning och föreskrifter från myndigheter. Resurser måste finnas 

för att ersätta skogsägare som inte kan bruka skog som ska bevaras.  

Utveckla era tankar kring hur det bör gå till? 

På kommunal nivå genom att följa upp nuvarande hantering och vid behov fatta nya politiska beslut om 

arbetet för ett hållbart skogsbruk ur olika perspektiv behöver stärkas där kommunen äger mark. Här 

spelar också den nya strategin för gröna och blå ytor en viktig roll som ännu är under framtagande.  

Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i kommunen. 

1. Ökat samarbete med näringslivet och särskilt industrin för att åstadkomma en grön omställning i stor 

skala och en ny grön industriell revolution. Genom övergång till fossilfria produktionsmetoder, mer grön 

el, mer vätgas och övergång till spårbundna transporter når vi stora resultat för framtiden. Ska vi nå våra 

ambitiösa klimatmål i kommunen så krävs stora utsläppsminskningar där basindustrin har en nyckelroll 

både som stor utsläppare och som stora arbetsgivare och möjliggörare att gå före globalt och stärka sin 

ställning som föregångare.  

2. Genomförandet av Felix projektet där byggnation startar nu i maj 2022 och som knyter ihop Gävle och 

Sandvikens fjärrvärmenät. Det avvecklar Sandvikens användning av torv, ökar användandet av spillvärme 

från industrin och spar omkring 46 000 Thailandsresor motsvarande co2, per år. Drygt hälften av 

investeringen möjliggörs av ett rekordstort stöd från Klimatklivet vilket säger något som omfattningen.  

  



Vänsterpartiet 

1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som antagits i kommunfullmäktige?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

Vad anser ni vara prioriterat för hur ska det implementeras?  

Det krävs mer ekonomiska resurser för genomföra delar av programmet, där Vänsterpartiet 

också vill se en satsning på avgiftsfri kollektivtrafik, i första hand för barn och ungdomar. Vi vill 

se en snabbare satsning på utbyggnaden av cykelbanor mm 

2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och buller i Gävle. Vad anser ni om 

följande förslag?  

 

a. Ökad elektrifiering kombinerat med begränsningar för bensin- och dieselbilar att köra 

i staden?  

 

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

 Vänsterpartiet vill begränsa genomfartstrafiken i centrum och se en rejäl satsning på 

utbyggnad av ”tankställen ” för elbilar, där kommunen planerar och tillhandahåller mark. Det är 

viktigt att både fastighetsägarna ser till att det finns p-platser med elstolpar i kommunens 

bostadsområden 

 

b. Mer resurser till cykling och kollektivtrafik?  

 

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

Se svar på fråga 1 

 

 c. Stopp för utbyggnad av externa köpcentra?  

 

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

 Vi vill inte se fler nya köpcentra, alternativet är att bygga där det redan finns sådana 

 

Andra förslag:  

 

3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår del av Parisavtalet.  

 

a. Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 



 Vi vill se en plan för solcellsanläggningar på kommunens fastigheter. Vi menar också att 

energianvändningen ska minska med 30 % till 2030. V är enda partiet som lagt ett sådant 

förslag i Kf, det minskar i sig fossila utsläpp. När man bygger fastigheter ska det göras 

klimatneutralt. Då måste man klimatkompensera genom att använda mindre energi för 

värmeförbrukningen, sätta upp solceller mm 

 

 b. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten?  

 

 1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

Vi är för en kraftig utbyggnad av vindkraften då den är ett nödvändigt inslag i 

klimatomställningen och för att trygga jobb där man använder kol eller olja för framställningen 

av produkter, särskilt inom tung industri. 

c. Vad anser ni om idén att satsa på sol- el i kommunens bostadsbestånd?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

Se svar på fråga 3 a 

 

 d. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i Gävle?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  

 

Kärnkraften är riskabel och en dyrbar investering. Den är inte heller miljömässigt hållbar då 

både brytning och det använda bränslet är miljöfarligt och livshotande om det kommer ut i 

miljön. Vi ser också att den är en risk om det utbryter krig vilket vi kan se i Ukraina 

 

e. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i kommunen?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

Se svar på fråga 3a 

 

Andra förslag och synpunkter på energiomställningen:  

4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer självförsörjande på 

livsmedel? 

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  

 

Vilka förslag har ni för att förverkliga detta?  

Bra om självförsörjningsgraden ökar men vi måste också minska på köttkonsumtion mm 

För att inte överexploatera marken. Vänsterpartiet föreslår att man i förskolan och skolan 

serverar enbart vegetariska rätter en dag i veckan 

 

 5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk mångfald?  



1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

 Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 

Vi vill bevara de grönområden som finns i centrala Gävle, skapa fler reservat och 

naturaområden, vi vill också sen en vattenplan för våra vattenflöden, inrättandet av särskilda 

planer runt våra stora åar, öppna för laxvandring i Testeboån och Gavleån  

 

 6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i bostadsområden och vid 

kommunens fastigheter?  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

Det är viktigt att allt sådant sker utifrån de boendes villkor och önskningar 

 

 7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora industrietableringar.  

1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

Hur kan det gå till? 

Miljölagstiftningen är statligt reglerad och i miljöbalken ställs stora krav på 

industrietableringar. Vi vill också att när kommunen i första hand säljer mark till företag som 

erbjuder klimatsmarta tjänster och produkter. Storskaliga industrietableringar kräver mycket 

elenergi och ger få arbetstillfällen per använd kilowatt t.ex. Microsofts dataserverhallar. 

Småskaligt och mindre energikrävande företag är bättre. 

 

 8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens skogar?  

1 Mycket dålig 2 Ganska dålig 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 

 

Utveckla era tankar kring hur det bör gå till?  

Det finns metoder idag där man inte kallhugger, t ex i rutmönster eller andra metoder som, är 

lämpliga. Det måste regleras i reglerna för hur kommunen avverkar sin skog, men också vara 

ekonomiskt och ekologiskt hållbart 

 

 

Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i kommunen 

Vi vill ha en förändring av trafikmönster i Gävle med en ny parkeringspolicy där det blir billigare att 

parkera i p-hus och dyrare att stå på gatan. P-husen i centrum är privata och ett sätt för kommunen 

att få rådighet i parkeringsfrågan är att blockhyra platserna.      

När kommunen säljer mark så bör det ställas tydligare krav i riktlinjerna för markanvisning om 

klimatneutralt byggande, klimatkompensatoriska åtgärder mm 

 



Liberalerna. 

Enkät om miljö och klimat i Gävle inför valet 2022  
Vi ber er vänligen svara genom att delge er inställning till följande frågor som är prioriterade av 
Naturskyddsföreningen Gävle. Ringa in en siffra och skriv era motiveringar och förslag. Önskar ni ge 
längre svar går det också bra. Skicka svaren innan 13 april till annmarie.hedenskog@gmail.com  
1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som antagits i kommunfullmäktige?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Vad anser ni vara prioriterat för hur ska det implementeras?  

Tydligare styrning via varje bolags, kommunalförbunds och nämnds verksamhetsplaner samt 
tydlighet via kommunplanen. 
Det bör också tydligt framgå i olika projekt vilka avväganden som gjorts för att nåprogrammets 
olika mål. 
 
 
2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och buller i Gävle. Vad anser ni om 
följande förslag?  
 
 a. Ökad elektrifiering kombinerat med begränsningar för bensin- och 
dieselbilar att köra i staden?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 b. Mer resurser till cykling och kollektivtrafik?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 c. Stopp för utbyggnad av externa köpcentra?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Andra förslag:  
3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår del av Parisavtalet.  
a. Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 b. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
c. Vad anser ni om idén att satsa på sol- el i kommunens bostadsbestånd?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 

Småskalig elproduktion, som solpaneler på tak, ska underlättas genom förenklade 
bygglovsregler. 
 
 d. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i Gävle?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 



 e. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i 
kommunen?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Visst vill vi som alla andra se en minskad total användning av energi i kommunen, men med den 
omställning som framtiden har med sig tror vi att ambitionen kan vara svår att nå.  
 
Andra förslag och synpunkter på energiomställningen:  
4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer självförsörjande på 
livsmedel?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 
Se till att jordbruksmarkerna, brukas. Från kommunens sida öka inköpen av lokalt producerade 
livsmedel. Under mandatperioden har det ökat men behöver öka ytterligare. Ökat inköp av 
lokalproducerat leder till att produktionen kan öka. Det finns också andra saker som vi vill titta 
på för att stödja framväxten av lokala livsmedelsproducenter. 
 
Sätta fokus på Livsmedelsstrategin och den regionala strategin så att vi flyttar fram våra 
positioner.  
 
5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk mångfald?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Vilka förslag har ni för att förverkliga detta?  
Hotade växter och djur ska skyddas genom stark lagstiftning, information och biotopskydd. 
Artdatabankens viktiga arbete som även måste involvera allmänheten ska främjas. Ökade 
restaureringsinsatser behövs för att bevara och utveckla den biologiska mångfalden. 
 
Den mest värdefulla naturen måste skyddas genom naturreservat och nationalparker. 
Allemansrätten ska värnas för olika typer av friluftsliv och en viktig grund för naturturism. Fjäll-, 
skogs- och kustområden samt sjöar och vattendrag med höga naturvärden ska ha ett starkt 
skydd. 
 
Liberalerna i Gävle har och kommer att fortsätta arbeta för att värna stadens gröna lungor. 
 
 
6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i bostadsområden och vid 
kommunens fastigheter?  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
 
7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora industrietableringar.  
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Hur kan det gå till?  



Varje etablering har sin miljöprövning i olika instanser. 
 
 
8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens skogar?  
1 Mycket dålig 2 Ganska dålig 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Utveckla era tankar kring hur det bör gå till?  
I och med kommunens skogsbruksplan (2020) har hyggesfritt bruk påbörjats på 

ett mindre antal skogsbestånd. Något som man bör gå vidare med och utöka med att rent 

generellt säga att man skall arbeta helt hyggesfritt är inte möjligt eller 

önskvärt då förutsättningar inte finns mer än på delar av 

skogsinnehavet. 
 

Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i kommunen. 

Den hållbara staden 

Urbaniseringen kräver en utveckling av den hållbara staden. Det behövs en långsiktigt hållbar 

samhällsplanering samt relevanta och effektiva ekonomiska styrmedel. Städernas utbredning bör 

framför allt ske på mark som redan tagits i anspråk. 

Planprocesser måste ge mer tyngd åt olika miljöaspekter och avvägningar mellan olika samhällsintressen 

för att minska miljöpåverkan och möjliggöra planeringen av en hållbar stad Planeringen av trafik och 

infrastruktur måste göras långsiktigt hållbart med klimataspekter.   

 

Hav och vatten 

Miljösituationen i våra hav och vattendrag är kritisk på grund av utsläpp, övergödning och exploatering.  

Östersjön/Bottenhavet är en stor resurs som måste nyttjas långsiktigt hållbart genom en ansvarsfull 

förvaltning. Havet har alltid varit betydande för vår stad, dess tillväxt och arbetsmarknad.  

Många näringar, som sjöfart, fiske, turism och energiutvinning, behöver i framtiden samsas, och 

tillsammans visa stor hänsyn till havet och dess ekosystem. Vi ser gärna för att de värdefullaste delarna 

skyddas som marina reservat.  Strömmingen ska tillbaka till Bottenhavet! 

Aktuellt för oss i Gävle är också tillgången till dricksvatten och ett bra omhändertagande av 

avloppsvatten vid bygget av vårt nya reningsverk.  

 



Vi anser att miljöövervakningen av våra hav och vattendrag är en central del av miljöarbetet. 

Nedskräpningen av våra hav är ett av vår tids största miljöproblem. Liberalerna vill att den svenska 

havskusten återkommande städas från skräp såsom plast, vilket bör leda till renare stränder men också 

gröna enkla jobb. Användningen av handelsgödsel måste minska då det bidrar till övergödning av våra 

vatten. Även förekomsten av kadmium i handelsgödsel är ett oroande miljöproblem. Vi vill därför införa 

en ny läckageskatt för jordbruket.  

  



Moderaterna. 
Enkät om miljö och klimat i Gävle inför valet 2022  
Vi ber er vänligen svara genom att delge er inställning till följande frågor som är prioriterade av 
Naturskyddsföreningen Gävle. Ringa in en siffra och skriv era motiveringar och förslag. Önskar ni ge 
längre svar går det också bra. Skicka svaren innan 13 april till annmarie.hedenskog@gmail.com  

 
1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som antagits i kommunfullmäktige?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Vad anser ni vara prioriterat för hur ska det implementeras?  
 
Moderaterna lade fram ett eget miljöstrategiskt program med mer fokus på innovationer och nya 
tekniker för att bemöta bland annat oren luft i Gävle kommun. Teknik som renar luft och 
samtidigt blir en del av stadsbilden. Ett exempel på förslag som Moderaterna har lagt är konceptet 
City Treessom renar kommunens luft. 
 
 
2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och buller i Gävle. Vad anser ni om 
följande förslag?  
 
 a. Ökad elektrifiering kombinerat med begränsningar för bensin- och 
dieselbilar att köra i staden?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Moderaterna är emot att stänga ute vissa typer av bilar från stadskärnan. Alla medborgare ska ha 
möjlighet att ta sig in till och från Gävle centrum oavsett om de kör en dieselbil, hybrideller elbil. 
Målet ska vara att utöka antalet laddningsstationer i hela kommunen och speciellt i centrum för 
att skapa större incitament att köra en bil som släpper ut mindre. Att utöka antalet 
laddningsstolpar är en central del i den elektrifiering Moderaterna vill se i Gävle kommun men 
också Sverige.Moderaterna vill inte förbjuda bilen, Moderaterna vill minska utsläppen. 
  
 b. Mer resurser till cykling och kollektivtrafik?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Att mer resurser satsas på cykling och kollektivtrafik är bra. Det minskar köer i och utanför 
stadskärnan samtidigt som det ger fler möjlighet att resa snabbt som inte äger en bil. 
Moderaterna motsätter sig dock enorma investeringar i nya cykelbanor. Framför allt bör 
förbättringar göras gällande cykling som ett komplement till pendlingen. Därutöver är det 
viktigt att Gävle kommun även motverkar utsläpp från kollektivtrafiken, t.ex.nanopartiklar från 
biogasbussar. 
  
 c. Stopp för utbyggnad av externa köpcentra?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 



Att det går att handla i hela Gävle kommun är centralt för att vara en attraktiv plats att arbeta 
och leva i. Externa köpcentrum möjliggör också kortare resetid mellan hem och affär samtidigt 
som trafiken minskar inuti stadskärnan. 
 
Andra förslag:  
 
 
3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår del av Parisavtalet.  
 
a. Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 
 
Moderaterna välkomnar fler satsningar på både fossilfri och förnyelsebar energi i Gävle kommun. 
När det kommer till vindkraft ställer sig Moderaterna positiva till havsbaserad vindkraft som 
varken påverkar den kustnära miljön, närboende eller den näring som bedrivs utanför Gävles 
kustlinje. Det är dock viktigt att Sverige har en balanserad och stabil tillgång på energi. Där spelar 
utbyggd kärnkraft och vattenkraften en central roll.Moderaterna ser gärna att Gävle kommun 
utreder om tillverkningen av CBG (kompirimeradfordonsgas) görs om till att generera el och 
fjärrvärme för att möta framtidens behov. 
  
 b. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Moderaterna säger nej till kustnära vindkraft men är positiva till havsbaserad vindkraft som 
varken påverkar den kustnära miljön, närboende eller den näring som bedrivs utanför Gävles 
kustlinje. Det är dock viktigt att Sverige har en balanserad och stabil tillgång på energi. Där spelar 
utbyggd kärnkraft och vattenkraften en central roll. Den föreslagna vindkraften som är kustnära 
motsätter vi oss.  
 
c. Vad anser ni om idén att satsa på sol- el i kommunens bostadsbestånd?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Utbyggda solceller i kommunens bostadsbestånd är en god idé. Om den större utbyggnad ska ske 
ser Moderaterna att privata entreprenörer ska stå för den solcellsutbyggnaden där möjlighet 
finns. 
  
 d. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i Gävle?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Moderaterna välkomnar utbyggd kärnkraft. Var kärnkraften ska byggas är inte det centrala utan 
att den byggs. Främst vill Moderaterna se fler reaktorer vid de redan befintliga kärnkraftverken. 
Finns det intresse att bygga i Gävle kommun i framtiden ställer sig Moderaterna positiva till det. 
  



 e. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i 
kommunen?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Ska dessutom Gävle växa som stad kommer energianvändningen öka av den anledningen, därför 
är det svårt att besvara frågan. Att effektivisera energianvändningen är välkommet men den 
centrala delen handlar om att Sverige fasar ut de sista fossila källorna ur elproduktionen. Det är 
det viktigaste för klimatet. Att en lägenhet eller hus blir mer energieffektivt är bra men att minska 
förbrukningen genom att avstå från diverse aktiviteter ser vi inte som ett mål i sig. 
 
Andra förslag och synpunkter på energiomställningen:  
 
4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer självförsörjande på 
livsmedel?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Att Gävle kommun men främst Sverige har en god livsmedelsförsörjning är en viktig del i 
totalförsvaret, god djurhållning och at minska onödiga utsläpp. Det är centralt att Sverige håller 
upp och skapar robusta försörjningskedjor när situationer som en konflikt i närområdet eller en 
kris likt pandemin påverkar flöden av varor i världen. Gränsen behöver inte nödvändigtvis gå vid 
landskapsgränsen utan det viktigaste är att försörjningskedjorna är robusta. 
 
Vilka förslag har ni för att förverkliga detta? 
 
Arbete med livsmedelsstrategin och förbättrad upphandling med fokus på det lokala. 
 
5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk mångfald?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Vilka förslag har ni för att förverkliga detta?  
 
T.ex. att undvika att bebygga mer grönyta i centrala Gävle. Våra gröna lungor, däribland 
Boulognerskogen, måste bevaras.  
 
6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i bostadsområden och vid 
kommunens fastigheter?  
 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra 
 
Att ha grönsaksodlingar i kommunal regi är Moderaterna skeptiska till men att skapa 
förutsättningar för hushåll och områden att gå ihop och bedriva odlingar motsätter sig inte 
Moderaterna. Dessutom kan grönsaksodlingar bidra till stadsbilden i olika delar av staden och 
vara en mötespunkt för boende. 
 
7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora industrietableringar.  



 
1 Mycket dåligt 2 Ganska dåligt 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Gävle kommun bör följa den lagstiftning som finns och där större industrietableringar sker ställa 
det i förhållande till den påverkan etableringen har på kommunens medborgare och framtid. Vid 
större etableringar är det viktigt att det sker en ordentlig konsekvensanalys, något vi efterlyst 
retroaktivt angående Microsoft-etableringen. Där kommunen har rätt att säga nej, till exempel vid 
en vindkraftsetablering, bör kommunens ej vara rädda att bruka den makten om etableringen 
påverkar kommunens medborgare negativt. 
 
 
Hur kan det gå till?  
 
8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens skogar?  
 
1 Mycket dålig 2 Ganska dålig 3 Neutrala 4 Ganska bra 5 Mycket bra  
 
Gävle kommun bör testa och utvärdera kalhyggesfritt skogsbruk. Är resultatet positivt bör det 
implementeras. 
 
 
Utveckla era tankar kring hur det bör gå till?  
 

Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i kommunen. 

Gävle kommun ska skapa förutsättningar för att fler byggnader byggs klimatsmart i trä eller återvunnet 

material. 

Gävle kommun ska se till att läkemedelsrester och PFAS renas ur avlopps- och/eller dricksvattnet. 

Inledningsvis genom en testverksamhet med den teknik som finns tillgänglig.  

  



Sverigedemokraternas svar till Naturskyddsföreningen 

1. Vad anser ert parti om det miljöpolitiska program som 

antagits i kommunfullmäktige? 

Svar: 2 Ganska dåligt 

Motivering: Det program som den socialdemokratiskt ledda majoriteten antagit leder tyvärr till flera 

negativa konsekvenser för kommunen. Bland annat kommer upphandlingarnaatt bli dyrare i och med att 

många aktörer inte kommer kunna leva upp till de ibland onödigt hårda kraven. Vi får då en minskad 

konkurrens som ytterligare kan pressa upp priserna på sikt. Dessutom blir livspusslet svårare för många 

människor,genom att man försöker tvinga fram en förändring (så som cykla istället för att åka bil) 

snarare än att skapa en förändring genom att lösa de problem som människor upplever i vardagen. 

Programmet som det är utformat idag ska inte implementeras då det kommer få negativa effekter för 

Gävle kommun, dess medborgare, och näringslivet. 

2. Vägtrafiken bidrar till koldioxidutsläpp, trängsel och 

buller i Gävle. Vad anser ni om följande förslag? 

A. Mycket dåligt  

B. Ganska bra  

C. Mycket dåligt  

 

Motivering A: Vi är positiva till fortsatt elektrifiering, dock tror vi inte på begränsningar av bensin- och 

dieselbilar i stadens centrum. Detta då det skulle riskera att påverka människors möjligheter till att resa 

och därigenom skapa en negativ påverkan på centrumhandeln. 

Motivering B: Vi är positiva till utökade resurser för cykling och kollektivtrafik. I Gävle kommun föreslår 

vi ett utökad stöd avseende cykelbanor med fokus utanför Gävle centrum, det vill säga Bergby, 

Hedesunda, Forsbacka mm. I vårt budgetförslag för Region Gävleborg, som är huvudansvarig för 

kollektivtrafiken, skjuter vi till medel för ytterligare kollektivtrafik. Det är viktigt att flera trafikslag kan 

samsas. 

Motivering C: Vi vill utveckla centrumhandeln då den är viktig för att stadskärnan ska leva och för att öka 

tryggheten. Dock finns det behov av externa köpcentra för att kunna underlätta människors möjligheter 

att göra en resa men göra flertalet inköp samtidigt. Det skulle vara till gagn för miljön att slippa göra flera 

korta resor. 

 

 

3. Gävle måste bli fossilfritt senast år 2030 för att klara vår 

del av Parisavtalet. 

 



A. Vad anser ni om att producera mer förnybar energi i Gävle? 

Svar: Ganska bra 

 

B. Vad tycker ni om föreslagen vindkraft utanför Gävlekusten? 

Svar: Mycket dåligt 

 

C. Vad anser ni om idén att satsa på sol-el i kommunens 

bostadsbestånd? 

Svar: Neutrala 

 

D. Vad tänker ni om att planera för små kärnkraftsreaktorer i 

Gävle? 

Svar: Mycket bra 

 

E. Vad tänker ni om ambitionen minskad total energianvändning i 

kommunen? 

Svar: Neutral 

 

Motivering A: Vi är positiva till att producera mer förnybar 

energi. Dettai form av utökad produktion inom befintligt bestånd 

av vattenkraft hos Gävle energi samt produktion av biogas för 

såväl fordon som produktion av värme. 

 

Motivering B: Massiv vindkraftsindustri utanför Gävles kust 

kommer få enorm negativ påverkan på människors närmiljö, fisk- 

och fågellivet samt fastigheters värde. Därför säger 

Sverigedemokraterna nej till vindkraft i Gävle kommun. Vi vill 

också se en folkomröstning i frågan om vindkraft ska vara möjligt 

eller ej i kommunen. Slutligen är vindkraften inte planerbar, när 

det inte blåser får vi ingen energi, detta sker ofta när behovet 

av energi just är som störst. 

 

Motivering C: Vi ser att sådana satsningar sker redan idag. Vi är 

inte emot att detta görs, dock ser vi att den lilla produktion 

som sker, inte görs när behovet av energi är som störst. 

 

Motivering D: Frågan om kärnkraft är upp till riksdagen att 

besluta i. Idag är det förbjudet att bygga kärnkraft i 288 av 

Sveriges 290 kommuner. Kärnkraften är fossilfri och en stabil 

energikälla som kan leverera energi året om, och det finns behov 

av att fortsätta utveckla och satsa på denna från ett nationellt 

plan. Vi är positiva till att små kärnreaktorer byggs där behovet 

finns. 

 



Motivering E: Att jobba för energieffektivisering är vi positiva 

till. När det gäller energianvändningen vet vi att framtidens 

industri kommer kräva mer el som en del i omställningen till 

fossilfri produktion. Till exempel vid framställning av stål. 

 

 

 

4. Vad är er åsikt om att Gävle och Gästrikland borde bli mer 

självförsörjande på livsmedel? 

 

A. Mycket bra 

 

Motivering A: Det handlar främst om att ge stöd till bönder att 

fortsätta bedriva sin verksamhet, men också att inte bebygga 

odlingsmark som behövs för livsmedelsförsörjningen. Genom bättre 

möjligheter att ställa krav i upphandlingar som gynnar lokal 

livsmedelsproduktion säkerställer vi också denna för framtiden. 

 

5. Hur ställer ni er till att värna grönområden och biologisk 

mångfald? 

Svar: Mycket bra 

 

6. Er åsikt om ökad möjlighet för odling av grönsaker i 

bostadsområden och vid kommunens fastigheter? 

Svar: Mycket bra 

 

Motivering: Vi är positiva till en ökad odling i bostadsområden 

och vid kommunens fastigheter. Det måste dock planeras i samband 

med de människor som bor där och/ellerföretag som bedriver 

verksamhet. 

 

7. Kommunen bör ställa höga miljökrav vid stora 

industrietableringar. 

Svar: Ganska bra 

 

Motivering: Från nationellt håll sker idag reglering av olika 

verksamheter, kommunerna fyller i många fall också på med lokala 

krav kopplade till miljö. Vi ska dock inte införa krav som 

tvingar fram ohållbara ekonomiska situationer för företagen och 

därigenom riskerar arbetstillfällen.  

 

Dock ska vi säkerställa en hållbar miljö kopplat till 

etableringar. 



 

8. Hur ställer ni er till kalhyggesfritt skogsbruk i kommunens 

skogar? 

Svar: Neutrala 

 

Motivering: Vi är positiva till kalhyggesfritt skogsbruk i 

områden med mycket friluftsliv. När det uppstår kalhyggen ska 

målet vara återbeskogning.  

 

 

Nämn två andra förslag ni har för att värna miljö och klimat i 

kommunen 

 

1. Ta fram en övergripande trafikutredning för hela Gävle 

kommun med fokus på att förbättra transportflöden, minska 

köbildning och möjliggöra för olika trafikslag att effektivt 

använda det gemensamma utrymmet såväl centralt som på 

landsbygd. 

 

2. Säga nej till massiv etablering av vindkraftsindustri som 

medför enorm påverkan på miljön samt ett extremt antal 

transporter av delar till vindkraftsparkerna. 

 

 

 

 


